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PROTOKÓŁ NR XXII/20 

ze zdalnego posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 25 listopada 2020 r. 

 

W posiedzeniu udział brali: 
1. Pan Robert Grabowski    - przewodniczący Komisji 

2. Pan Grzegorz Mielczarek   - z-ca przewodniczącego Komisji 

3. Pan Grzegorz Jankowski   - członek Komisji 

4. Pan Andrzej Jażdżyk    - członek Komisji 

5. Pan Jakub Jurdziński    - członek Komisji 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
1. Pan Sławomir Kaftan   - skarbnik powiatu 

2.  Pan Andrzej Chowis   - sekretarz powiatu 

3. Pan Zenon Kołodziej   - naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu 

i Promocji Starostwa Powiatowego w Wieluniu 

4.  Pan Marek Patyk    - członek Powiatowej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu 

5.  Pan Rafał Dudziński   - osoba zastępująca dyrektora Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Gromadzicach 

    

 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie XXII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z XXI posiedzenia Komisji. 

5. Prezentacja realizowanych zadań oraz efektów podejmowanych inicjatyw przez 

Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Gromadzicach.  

6. Zasady funkcjonowania Powiatowej Rady Pożytku Publicznego w Wieluniu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2021-2030 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu wieluńskiego na  2021 r. 

9. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2021. 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

11. Zamknięcie XXII posiedzenia Komisji. 

 

Pkt 1 

Otwarcie XXII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

powitał radnych obecnych na posiedzeniu, pana naczelnika Zenona Kołodzieja oraz 

sekretarza powiatu pana Andrzeja Chowisa.  

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

stwierdził, po imiennym wyczytaniu, że na 5 członków komisji obecnych jest 4, czyli obrady 

są prawomocne.  

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, kto ma uwagi do proponowanego porządku obrad. Nikt się nie zgłosił. Zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
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Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) przyjęła porządek obrad komisji (głosowało 4 członków komisji), 

(nieobecny radny Grzegorz Jankowski). 

 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie XXII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXI posiedzenia Komisji. 

5. Prezentacja realizowanych zadań oraz efektów podejmowanych inicjatyw przez 

Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Gromadzicach.  

6. Zasady funkcjonowania Powiatowej Rady Pożytku Publicznego w Wieluniu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2021-2030 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu wieluńskiego na  2021 r. 

9. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2021. 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

11. Zamknięcie XXII posiedzenia Komisji. 

 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XXI posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś ma uwagi do treści protokołu z XXI posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił 

zastrzeżeń. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXI posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) przyjęła protokół z XXI posiedzenia komisji  

(głosowało 4 członków komisji), (nieobecny radny Grzegorz Jankowski). 
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Pkt 5 

Prezentacja realizowanych zadań oraz efektów podejmowanych inicjatyw przez Specjalny 

Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Gromadzicach. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

udzielił głosu Panu Rafałowi Dudzińskiemu, osobie zastępującej dyrektora. 

Pan Rafał Dudziński – osoba zastępująca dyrektora Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego w Gromadzicach omówił przedmiotową informację. 

Pan Zenon Kołodziej – naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Promocji 

podkreślił, że placówka utrzymuje w ciągłości i to jest bardzo istotne, w tym najtrudniejszym 

okresie, dwie placówki kształcenia specjalnego, ponieważ taką decyzję podjęli 

z dyrektorami i kadrą tam pracującą. Celem jest to, aby dla dzieci, które wymagają 

największego wsparcia psychologicznego, fizycznego i intelektualnego, nie zostały 

samodzielnie w domu, a ich rodzice żeby nie zostali z problemem podtrzymania tego 

procesu ciągłości, związanego z edukacją i wychowaniem tych dzieci. Ma nadzieję, że pan 

dyrektor i pani kierownik internatu szybko wrócą do zdrowia i do pracy. Do dnia 

dzisiejszego nie pojawiły się nowe przypadki, więc jest nadzieja, że nie będzie to jakieś 

nowe ognisko zachorowania. Odniósł się do zawieszenia prowadzenia zajęć w szkole 

w stosunku do zajęć zdalnych. Zajęcia w obu typach szkół kształcenia specjalnego 

są prowadzone w szkole. Natomiast wstrzymanie decyzji o realizacji zajęć w szkole, którą 

dyrektor podjął po konsultacji z nim i z panem starostą w soboty i niedziele było 

spowodowane tym, że było nieobecnych kilkunastu uczniów. Do końca tygodnia te zajęcia 

są prowadzone w domu i ma nadzieję, że uczniowie będą mogli od poniedziałku wrócić 

do pracy w ośrodku, ponieważ wszystko jest zabezpieczone, łącznie ze stałym 

transportem. 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

 

Materiał w ww. sprawie stanowi załącznik do protokołu. 
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Pkt 6 

Zasady funkcjonowania Powiatowej Rady Pożytku Publicznego w Wieluniu. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

poinformował, że radni zatwierdzili zasady działalności Rady Pożytku Publicznego na rok 

2021. Natomiast pan Marek Patyk przybliży nam to, co w przyszłym roku należałoby 

ewentualnie zmienić. Podkreślił, że Rada wspiera wszystkie organizacje pozarządowe. 

Oddał głos panu Patykowi, aby powiedział radnym, jak zasady funkcjonowania Powiatowej 

Rady wyglądają w Wieruszowie. Poprosił, aby pan Patyk odniósł się także do współpracy 

z OPUS-em i do szkolenia nt. „Aktywni obywatele”. Zaznaczył, że radni mogą przekazać 

organizacjom, kołom gospodyń wiejskich, aby wzięły udział w organizowanym szkoleniu. 

Pan Marek Patyk – członek Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

w Wieluniu powiedział, że obecna Rada składa się w większości z nowych osób, które nie 

mają doświadczenia w dokumentach i procedurach, jakie są w starostwie. Dlatego poprosił 

o wsparcie i dzielenie się pomysłami. Zachęcił do konsultowania z członkami Rady 

dokumentów. Poinformował, że została utworzona grupa na Facebooku, która lepiej 

dociera do ludzi z informacjami. Dodał, że zostało także zorganizowane spotkanie, które 

cieszyło się dużym zainteresowaniem ludzi. Powiedział, że jako Rada będą kontynuować 

szkolenia i warsztaty, m.in. w zakresie pisania wniosków. Poinformował, że takie zdalne 

spotkanie odbędzie się również 2 grudnia dot. Programu „Aktywni obywatele”. Można w nim 

uzyskać dofinansowanie nawet w wysokości 200-400 tys. zł na program dwuletni. Rada ma 

też kilka swoich pomysłów, które będzie starała się w przyszłym roku rozszerzać 

i prowadzić rozmowy, m.in. w sprawie finansowania działań w ramach kalendarzy imprez. 

Rada ma też swoje propozycje można te formy wsparcia poprawiać i ulepszyć. Powiedział, 

że może w 2022 roku uda się utworzyć program, w którym organizacje i grupy nieformalne 

będą mogły otrzymać grant np. w wysokości 2-3 tys. zł. W 2019 roku do wojewódzkiego 

konkursu grantowego zgłosiło się 40 wniosków z terenu powiatu wieluńskiego. Powiedział, 

że on od dwóch lat kontynuuje taki program w Wieruszowie i na 23 projekty, aż 6 było 

przygotowanych i realizowanych przez młodzież 15-17 lat i to były grupy nieformalne. 

Zaznaczył, że taka forma nie jest możliwa przy finansowaniu przez obecny kalendarz 

imprez w powiecie wieluńskim. Doda, że ma nadzieję, że te środki na organizacje będą co 

roku zwiększane. Przekazał, że Rada będzie też dążyła do wypracowania sposobu na 

szersze dotarcie do organizacji. Twierdzi, że obecnie ta informacja trafia do zbyt wąskiego 

grona. Zauważył, że strona internetowa starostwa jest słabo aktualizowana. Następnie 
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opowiedział, jak to funkcjonuje w Wieruszowie. Na terenie gminy Wieruszów jest około 

35 organizacji. Większość to organizacje sportowe, ale także koła gospodyń wiejskich, 

a także organizacji kulturalnych i w kierunku osób niepełnosprawnych. 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

wspomniał, że na terenie powiatu wieruszowskiego jest około 30 organizacji 

pozarządowych, a na terenie powiatu wieluńskiego jest ponad 100. Stwierdził, że te 

organizacje zaczęły się teraz mocno uaktywniać. Społeczeństwu zależy na tym, aby 

pozyskiwać środki finansowe, a nie tylko czekać na pieniądze z gmin, czy powiatu, 

ponieważ sytuacja jest obecnie ciężka. Zapytał, czy ktoś ma pytania do pana Patyka? Nikt 

się nie zgłosił. Powiedział, że radni będą na pewno współpracować z Radą. Poprosił 

członków Komisji, aby przekazali informację o szkoleniu organizacjom w ich gminach. 

Szkolenie z OPUS-u odbędzie się online w godzinach od 17.00 do 19.00. 

 

Materiał w ww. sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do zdalnego posiedzenia Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu 

w Wieluniu dołączył radny Grzegorz Jankowski. Komisja obraduje w składzie 5-osobowym. 

 

Pkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2021-2030. 

 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał dlaczego najpierw jest uchwalana Wieloletnie Prognoza Finansowa, a nie budżet 

i udzielił głosu panu Chowisowi. 

Pan Andrzej Chowis – sekretarz powiatu odpowiedział, że jeżeli chodzi 

o kwestię rozpatrywania kolejności tych punktów, to kiedyś było tak, że najpierw był 

budżet, jednak ostatnie zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej są takie, aby 

w porządkach posiedzeń komisji oraz Rady Powiatu, ta kolejność była taka, że najpierw 

WPF, a potem budżet. Powiat jest związany tą decyzją. Stwierdził, że pojawia się 

wątpliwość, ponieważ przyjmowanie najpierw Wieloletniej Prognozy Finansowej, która 

zawiera elementy budżetu i jest z nim nierozłącznie związana, ma taki minus, że jeżeli 
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byłyby korekty w budżecie, to pojawia się problem, ponieważ budżet nie może być 

rozbieżny z Wieloletnią Prognozą Finansową.  

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie 

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu przy 3 głosach „za” 

i 2 głosach „wstrzymujących się”, nikt nie był „przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wieluńskiego na lata 2021-2030 (głosowało 5 członków Komisji). 

 Projekt uchwały w ww. sprawie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu wieluńskiego na  2021 r. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

udzielił głosu panu skarbnikowi. 

Pan Sławomir Kaftan – skarbnik powiatu omówił przedmiotowy projekt uchwały.  

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. Stwierdził, że wie, 

że ten rok budżetowy będzie bardzo ciężki dla powiatu wieluńskiego. Trzeba będzie 

w związku z tym podejmować bardzo trudne decyzje związane z budżetem. Ma tylko 

nadzieję, że nie będzie to dotyczyło żadnych dodatków, ani ograniczeń w finansach jeśli 

chodzi o dodatki, czy płacę dla nauczycieli. To trzeba zachować. On zdaje sobie sprawę 

z tego, że trzeba robić oszczędności w inwestycjach. Nie ma jego zgody na szukanie 

oszczędności w płacach. Udzielił głosu panu skarbnikowi. 

Pan Sławomir Kaftan – skarbnik powiatu powiedział, że jeżeli chodzi 

o ewentualne cięcia w płacach dla nauczycieli, to na ten moment jest obowiązująca 

uchwała Rady Powiatu, mówiąca o wysokościach dodatków dla nauczycieli. Gdyby miała 

nastąpić jakaś zmiana to jedynie w drodze uchwały Rady Powiatu.  

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

udzielił głosu panu Jankowskiemu. 
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Radny Grzegorz Janowski – członek Komisji powiedział, że zarówno budżet, jak 

i Wieloletnia Prognoza Finansowa będą jeszcze nie jeden raz zmieniane. W chwili obecnej 

ten budżet jest budżetem koniecznym do przyjęcia, ale z pewnymi zmianami w przyszłości. 

Oszczędzanie trzeba zacząć nie tylko od szkół ale od wszystkich jednostek podległych 

Starostwu. Daleki jest od tego, aby zabierać to, co już zostało dane, jeśli chodzi o dodatki. 

Jego zdaniem należy się przyjrzeć temu, czy dyrektorzy nie przeszacowali ilości oddziałów, 

które będą otwarte w przyszłym roku. Na chwilę obecną uważa, że ten budżet powinno się 

przyjąć w takiej formie, a potem szukać oszczędności i wprowadzać poprawki.  

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

poinformował, że przewodniczący Komisji Rewizyjnej zdecydował, że będzie jeszcze 

spotkanie z dyrekcją w dniu 4 grudnia. 

Pan Andrzej Jażdżyk – członek Komisji poinformował, że po przeanalizowaniu 

całej sytuacji stwierdził, że odwoła to spotkanie i poczeka na dalszy tok wydarzeń.  

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zgodził się z radnym Jażdżykiem. Twierdzi jednak, że spotkanie powinno się odbyć, 

ponieważ wtedy byłaby jasność odnośnie poszczególnych jednostek oświatowych. 

W związku z brakiem dalszych pytań zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu przy 2 głosach „za” 

i 3 głosach „wstrzymujących się”, nikt nie był „przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia budżetu powiatu wieluńskiego na  

2021 r. (głosowało 5 członków Komisji). 

 Projekt uchwały w ww. sprawie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

  

Pkt 9 

Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2021. 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu opracowała 

i jednogłośnie (przy 5 głosach „za”) przyjęła plan pracy Komisji na rok 2021 (głosowało 

5 członków Komisji). 

 Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Pkt 10 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. W związku z powyższym 

zamknął punkt w porządku obrad. 

 

Pkt 11 

Zamknięcie XXII posiedzenia komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa 

zamknął XXII posiedzenie komisji i podziękował wszystkim. 

 

Protokołowała:   

 
 
Paulina Bednik 

Inspektor 

 

 

 


